
Protokół z posiedzenia Konferencji Dyrektorów Bibliotek Uczelni Medycznych,  Kraków, 11.09.2023 

 

Obecni – wg załączonej listy 

1. Przewodnicząca, dyr. Dagmara Budek powitała nowych członków KDBAUM – Agnieszkę 

Czarnecką, dyrektor Biblioteki Uczelnianej Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego, Ewę 

Adaszyńską, dyrektor Biblioteki Uniwersytetu Zielonogórskiego i Andrzeja Antoniaka, 

dyrektora Biblioteki Uniwersyteckiej Uniwersytetu Jana Kochanowskiego w Kielcach. 

2. Uczestnicy spotkania jednogłośnie przyznali honorowe członkostwo KDBAUM Irminie Utracie, 

byłej dyrektor Biblioteki Uczelnianej Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego. 

3. Przewodnicząca Konferencji Dyrektorów Bibliotek Akademickich Uczelni Medycznych dyr.  

Dagmara Budek przedstawiła sprawozdanie z działalności KDBAUM w latach 2019-2023, 

które zostało przyjęte bez uwag.  

4. W głosowaniu tajnym wybrano zarząd KDBAUM na kadencję 2023-2027. Przewodniczącą 

została dyr. Dagmara Budek, zastępcą – dyr. Witold Kozakiewicz.  

5. Dyr. Biblioteki UMW, Dominika Sidorska przedstawiła aktualną sytuację Polskiej Platformy 

Medycznej:  

1) Poinformowała o podpisaniu umowy z Uniwersytetem Medycznym w Łodzi, dzięki której 

do końca 2023 r. powinna nastąpić integracja PublicUM z platformą centralną PPM. 

2) Poinformowała o dokonanej przez UMW przy współpracy z firmą Sages analizie 

infrastruktury serwerowej platformy centralnej oraz odnotowanym mniejszym aktualnie 

obciążeniu serwerów.  

3) Poinformowała o otrzymaniu od Sages oferty cenowej dotyczącej możliwości 

automatycznego nadawania numerów DOI obiektom cyfrowym w systemie Omega Psir, 

zobowiązując się do jej przekazania dyrektorom. 

4) Dyr.  Biblioteki CMUJ, Anna  Uryga zgłosiła,  że CM nadaje w PPM CMUJ numery DOI na 

podstawie umowy indywidualnej z PCSS, przy pomocy integratora, który został 

zainstalowany przez firmę Sages w ramach umowy na PPM. 

5) Ustalono, że raz na kwartał będą się odbywać spotkania (online) bibliotek tworzących 

PPM, które będzie organizować dyr. Dominika Sidorska. 

6. Dyr. Biblioteki GUMed, Katarzyna Falow przedstawiła podsumowanie prac 

międzyuczelnianego zespołu zajmującego się selekcją czasopism, uzupełniając wcześniej 

przesłany mailowo raport. Ustalono stworzenie i podpisanie deklaracji (wraz z listą tytułów) 

zobowiązania do wieczystego przechowywania zadeklarowanych przez poszczególne 

biblioteki zasobów  czasopism. Dyrektorzy podtrzymali deklarację dotyczącą wzajemnego  

bezpłatnego przesyłania skanów z posiadanych zasobów drukowanych. 

7. Dyr. Biblioteki WUM, Agnieszka Czarnecka przedstawiła sytuację Forum Bibliotek 

Medycznych: 

1) Złożyła podziękowania swojej poprzedniczce, dyr. Irminie Utracie. 

2) Poinformowała, że gotowy jest nr 1/2023, prosząc o przygotowanie artykułów na 

podstawie mających się odbyć w ramach Konferencji warsztatów. 

3) Poprosiła  dyrektorów o mobilizowanie swoich pracowników, aby przygotowywali 

artykuły, szczególnie po wyjazdach bibliotekarzy w ramach ERASMUSa. 

4) Poinformowała o rosnących kosztach wydawania FBM, w których szczególnie kosztowne 

są tłumaczenia tekstów. Omawiano możliwości wykorzystania do tłumaczeń  tych 

pracowników bibliotek, którzy są absolwentami filologii angielskiej.  Dla bibliotekarzy- 



anglistów tłumaczących teksty zostanie założona grupa robocza na MSTeams lub teksty 

będą dostępne na platformie redakcyjnej. 

5) Omawiano możliwości i stosowane już sposoby nagradzania pracowników 

przygotowujących i tłumaczących artykuły do FBM (premia, dni wolne). 

6) Omawiano problem, jakim jest przyjęta w WUM umowa wydawnicza, która w ocenie 

autorów wymaga podawania nadmiarowych danych osobowych. 

8. Dyr. Biblioteki CMUJ Anna Uryga omówiła stan aktualny MeSH: 

1) Oprogramowanie MeSH-POL, przygotowane w ramach działań projektu „Portal 

Zarządzania Wiedzą i Potencjałem Naukowym Uniwersytetu Jagiellońskiego – Collegium 

Medicum jako moduł Polskiej Platformy Medycznej” będzie wdrożone dla wszystkich 

bibliotek medycznych współtworzących PPM.  

2) Koszty tłumaczenia haseł zostały zabezpieczone w ramach projektu SON. 

3) Trwają prace nad aktualizacją MeSH w NUKAT, niestety napotykają na liczne problemy. 

9. Dyr. Centrum Informacyjno-Bibliotecznego UMŁ Witold Kozakiewicz poruszył kwestie EAHIL: 

1) Poprosił o aktywizację pracowników w zakresie uczestnictwa, ponieważ na skutek spadku 

liczby członków polskie biblioteki medyczne mają obecnie jedno miejsce w Radzie 

zamiast dwóch. 

2) Przekazał informacje o kolejnej konferencji, która odbędzie się 11-14.06.2024 i jest 

organizowana przez Uniwersytet w Rydze; zgłoszenia do  31.X.23; abstrakty do 4.XII.23. 

3) Przedstawił możliwość dostępną dla nowych członków, którzy mogą ubiegać się o 

stypendia EAHIL. 

4) Poinformował o projekcie programu mentoringowego EAHIL. 

10. Ustalono, że organizatorem kolejnej, 41 konferencji problemowej bibliotek medycznych 

będzie Biblioteka Główna Pomorskiego Uniwersytetu Medycznego w Szczecinie. 

Protokół sporządziła Renata Birska 
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